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DASYS Forskningsråd - 1. ordinære møde 2024 

Referat 
Tid 31. januar 2024 kl. 09:30 – 17:00 

Sted Hellerup 

Deltagere Kirsten Specht, Søsserr Grimshaw-Aagaard, Ida Hovdenak, Thora Skodshøj Thomsen, Jesper Frederiksen, Ingerlise 

Rønfeldt, Susanne Vahr Lauridsen, Kim Jørgensen 

 Dagsordenpunkt Uddybning / beslutning 

1)  Velkomst 

Valg - ordstyrer/referent 

• Ordstyrer: Jesper 

• Referent: Thora 

2)  Godkendelse af referat  • Referatet fra d. 23. november - Godkendt 

Kim har accepteret at være med i henholdsvis arbejdsgruppe vedr. Strategi og kommunikation. I 

øvrigt er referat godkendt 

3)  Formandskabet • Orienterer om, at Mette Misfeldt ikke kommer tilbage til rådet. Vi skal på sigt arbejde på, at der 
indsættes anden lederrepræsentant. 

• Nyt fra sidste DASYS Bestyrelsesmøde 

- DASYS vil fejre sygeplejefaglighed på konference – er flyttet til uge 9, 2025.  
- Alle medlemmer af de faglige selskaber, der er med i DASYS, kan søge om tilskud til kurser og 
konferencer, max 5000 kr. pr ansøgning. Der kan søges fire gange om året - i alt 50.000 kr. Penge 
går ud over de tilskud, der gives fra den enkelte FS. Tekst er nu på DASYS hjemmeside 
https://dasys.dk/sog-stotte/  
- DASYS har Nyhedsbrev, der kommer 4 gange årligt. Det vil være fint, hvis forskningsråd kan 
bidrage med relevant stof.  
- Hjemmesiden Sygeplejevidenskab.DK er gået i luften. DASYS og Forskningsrådet vil gerne støtte op. 

4)  Sygeplejesensitive indikatorer • Orientering 
- Ingerlise og Ida er med i arbejdsgruppe sammen med repræsentanter fra DASYS 
Dokumentationsråd om sygeplejesensitive indikatorer i de nationale kvalitetsdatabaser.  
- Der er lagt oversigt på DASYS-hjemmeside over hvilke sygeplejesensitive indikatorer, der 
allerede ligger i kvalitetsdatabaserne. Oversigten kan ses her: https://dasys.dk/wp-

https://dasys.dk/sog-stotte/
https://dasys.dk/wp-content/uploads/2024/01/Sygeplejesensitive-indikatorer_2021-2023.pdf
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content/uploads/2024/01/Sygeplejesensitive-indikatorer_2021-2023.pdf 
- I forhold til arbejdet med sygeplejesensitive indikatorer er der erfaring at hente bl.a. lokalt på 
AUH.  
- I den nationale arbejdsgruppe er der ikke tale om et forskningsprojekt, men mere at skabe 
overblik og strategiske overvejelser mht. at have relevante sygeplejesensitive indikatorer i de 
nationale databaser. Repræsentanter fra arbejdsgruppen vil gerne være med online på det næste 
Forskningsrådsmøde for at fortælle mere om arbejdet. Forskningsrådets andel i arbejdet er 
endnu ikke besluttet, men kan handle om at indikatorer kan bruges i forskningsmæssige 
sammenhænge bl.a. på senfølgeområdet, da der er tale om data på landsplan, som kan være med 
til at vise om sygepleje gør en forskel. 

5)  Årshjul • Udkast drøftes og justeres på mødet 

- Link til årshjul https://dasys.dk/arshjul-2/  

6)  Konference • Status 

6.A Programmet og tidsplan 

6.B Hvordan brander vi konferencen 

6.C Evaluering af processen – som køreplan fremadrettet  

6.D Fast tidspunkt på året – hvor DASYS Forskningskonference afholdes 

 

6.A Konferencen er flyttet til 2. september 2024. Der er styr på konferencested (Scandic, Sydhavn). DSR er ved at 

opdatere budget og er fortsat konferencemanager. Der er styr med aftaler med udstillere.  

• Opdatering DASYS hjemmeside (Kisten) DASYS Forskningskonference 2024 

• DSR mangler oplysninger om Call for abstract samt tilmeldingsfrister. Tilmeldingsfrist bliver 15. juli. Call for 

abstracts 15. juni (Ida). Thora, Susanne og Ingerlise står for at bedømme abstracts 

• De fleste oplægsholdere har meldt, at de kan på ny dato, men der mangler en til to oplægsholdere.  

 

6.B LinkedIn, Instagram, Nyhedsbrev – skal opdateres med nye billeder, nye datoer m.v.., DASYS Facebook (Kisten 

opdaterer med billede af Scandic Sydhavn, sender til alle i Rådet, når det er klar og alle sender til netværk). Ida 

sørger for DSRs. Hjemmeside er opdateret.  

 

https://dasys.dk/wp-content/uploads/2024/01/Sygeplejesensitive-indikatorer_2021-2023.pdf
https://dasys.dk/arshjul-2/
https://dasys.dk/begivenhed/dasys-forskningskonference-2024-forskning-og-udvikling-der-goer-en-forskel-i-klinisk-praksis/
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6.C Processen har været noget lang i forhold til at beslutte retning. Det har betydet, at det praktiske blev lidt 

hektisk. Processen har lært os meget og på den baggrund besluttes, at det der er brug for, er en liste/køreplan til 

fremtidige planlægningsprocesser. Et andet opmærksomhedspunkt er at skabe gennemskuelighed i 

beslutningsprocesser. Ida har punkter til en sådan køreplan. På den baggrund udarbejdes et udkast, som drøftes i 

plenum i Rådet (Thora og Ida). Det vi også kan lære er, at der skal etableres arbejdsgruppe, hvor der er klar 

formandskab med tydeligt beslutningsmandat.     

 

6.D Forslag er oktober 2025. Inden da skal vi overveje en workshop, hvor vi afklarer, hvordan 

konferencetema/form adskiller sig fra andre forskningskonferencer, da det formentlig er det forum, der er de 

stærkeste ”konkurrenter” til Forskningsrådet konference. En overvejelse kunne være at finde nyt tema/dato for 

konference i 2026, som kan præsenteres på næste konference i oktober 2025.  

7)  DSR  7.A Kort gennemgang af: Forskning i sygepleje – en investering for livet – Kim 

7.B Mail vedr. forskning fra Dorthe Boe Danbjørg – Søsserr 

 

7.A Kim har udarbejdet slides med nedslagspunkter, som drøftes i rådet 

7.B Søsserr gennemgår mail fra Dorthe Danbjørg 

 

Temaer Rådet kommenterer på/udarbejde statements/rejse debatter:  

• Udfordringer relateret til forskningskompetencer i kommunerne.  

• Organisering af miljøer, som på sigt løfter forskningen indefra.  

• Er vi et videnskabeligt fag? 

• Hvor foregår grundforskning i sygepleje, og hvad er temaer i grundforskning, og hvor skal den støttes fra?  

• Adgang til forskning? 

8)  Sammenfaldende interesse 

mellem DSR og DASYS 

Forskningsråd 

• Lavthængende frugter, som vi kan arbejde med og plan for det videre arbejde – hvem går med hvad? 

 

Nedslag er identificeret ovenfor, men ingen af dem er ”lavt hængende frugter”. Det væsentlige er at finde frem til, 

hvordan vi kommer videre. Forslag er postere på konferencer, link til videnskab.dk, andet ?? 

• Kirsten og Søsserr kommer med input til spørgsmål vedr. det kommunale område.  

• Kim kommer med oplæg til, hvordan sygeplejestuderende kan inddrages i forskning samt adgang til 

forskning.  
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• Susanne, Thora og Ingerlise kommer med oplæg om forskningsviden fra produktion til implementering.  

• Jesper kommer med oplæg om grundforskning 

Oplæg (5 minutter) præsenteres på næste møde. De enkelte grupper overvejer, hvordan oplæg kan ”publiceres”… 

evt. ad ”kreative” veje. 

9)  Eventuelt • Næste møde: 12. april 2024 kl. 14-16 (online) 

Punkter til næste møde 

- Konference2024 

- Konference 2025 

- Oplæg (se ovenfor) 

 


